
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 11. november 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 97
Det fremgår af svar på SAU alm. del – spørgsmål 46, at ”Den høje ejendoms-
værdiskattesats fastsættes, så den er i balance med rentefradraget, hvilket
også i sin tid var hensigten ved fastsættelsen af den nuværende progressive
sats. Satsen sænkes således i boligudspillet fra de nuværende 3 pct. til 1 pct.
af beskatningsgrundlaget. Satsreduktionen skal ses i lyset af det betydelige
rentefald i perioden. Hvis den progressive grænse blev fastholdt på 3 pct., vil-
le progressionen i ejendomsværdiskatten således fra 2021 være betydeligt
højere end ved gældende regler.” Ministeren bedes redegøre for, om man vil
hæve satserne igen, såfremt renten vil stige i fremtiden.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Lea Wermelin
formand
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